
COL·LEGI MONTSOLIU:
un problema resolt.

No fa gaire temps que,des d'aquestes mateixes línies m'adreçava a 
tots els possibles lectors de Terra per tal de donar compte dels 
greus problemes pels que el Col·legi Montsoliu d'Arbúcies estava pa
ssant.Potser cal ara fer una mica de memòria sobre el que vaig dir fa
rà tres mesos-.Explicava que el Col·legi podria tenir greus problemes 
per tal de poder continuar donant classes per manca de diners.Això e- 
ra degut a que el Ministeri D'Educació,per mitjà de la seva delega
ció,havia promès una sòrie de diners per poder pagar quatre mestres 
i aquets no havien arribat.Un cop es va tenir coneixement del proble
ma es varen compendre moltes de les tensions interiors,tant a nivell 
de professors con a nivell de la Junta de Pares i,també,d un sector 
d'alumnes assabentats del mateix.En aquells moments quedaven poques 
solucions:una d'elles consistia en un augment considerable de les quo
tes mensuals (es podrien haver elevat fins al voltant de les 4.500 ptes 
per mós); una-'iatra era demanar subvencions, tant a organismes oficials 
com privats (Mancomunitat;Delegació Provincial,Diputació...);i la 
darrera,menys possible que les anterios,incloure el centre dins de 
la xarxa d'Institúk Estatals d'arreu de 1'Estat espanyol.Les dues pri
meres eren les mós viables,però tan sols arreglaven el present curs 
i deixaven el proper amb una negre esperança de continuïtat.Malgrat 
tot,es va anr treballant i aquest treball ja ha donat fruits:En pri
mer lloc,i com a mesiAra d'emergòncia perquè els mestres poguessin a- 
nar cobrant, s'apugen les qUotes mensuals fins a les dues mil ptes.; 
s'aconsegueix una subvenció per part de la Diputació,si no recordo 
malament,d’un total de tres milions de ptes per tal de paliar el dèfi
cit previst pel present exercici(de l'orde dels tres milions i es
caig; tanmateix,una quantitat considerable cedida per la Mancomunitat 
.Però quedava el temor de l'any vinent,Qué passarà?
Malgrat tot,no fa gaires dies que per les notícies de la Ràdio Na

cional d'Espanya i també pels diaris,es confirma de manera oficial 
que el Col·legi Montsoliu l'any vinent passarà a ser Institut Nacio
nal.

En sentir aquesta notícia,confirmada pels professors i menbres de 
la Junta de Pares»nosaltres,els estudiants que encara no hem acabat 
els estudis d'ensenyança mitjana,podem respirar tranquils:L'any vi
nent tindrem un Institut a la vora,i el que és més important,TOTAL 
MENT GRATUÏT.Podem estar contents...Tan sols un problema ens queda
als estudiants que hi hem d'anar des d'altres llocs:el tranport i 
els menjadors.Seria possible una subvenció per part de l’Ajuntament 
o d'alguna altra Institució? Així ho esperem tots els estudiants hi- 
lariencs..•


